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متهم سازي كشور به وجود پولشويي از سوي وزير محترم امور خارجه 
در هفته گذش��ته به عنوان يكي از محورهاي خبري، فضاي رسانه اي 
و سياسي را به خود مش��غول و دركنار اعتراض و نقد، حتي حاميان و 
همراهاني نيز پيدا كرده است. به عبارتي اين ادعاهاي آقاي ظريف كه 
شايد اگر مستند پخش نمي شد، باور به طرح آن توسط ايشان، آسان 
نبود، منجر به بروز نوعي دوقطبي در كش��ور گرديده ك��ه با توجه به 
ارتباط آن با FATF و همزماني آن با روش��ن شدن ناتواني يا بدقولي 
كشورهاي اروپايي براي تشكيل سازوكار مبادلات مالي با ايران به رغم 
تلاش مضاعف براي حفظ برجام به نظر مي رسد، پروژه اي حساب شده 
از سوي برجاميان براي حاشيه سازي و سرگرم سازي افكار عمومي باشد 
كه متأسفانه موفق هم بوده است. چراكه مسئله اصلي در مقطع فعلي 
جنگ اقتصادي و تحريم هاي ظالمانه دشمن است كه در پيوند با برخي 
بي تدبيري هاي داخلي به بروز مش��كلات معيشتي براي خانواده هاي 

ايراني به ويژه در اقشار محروم و كم درآمد منتهي شده است. 
بديهي است دولت محترم از جمله وزارت خارجه كه متأسفانه تا كنون 
تمام تخم مرغ ها را در سبد برجام قرار داده و حتي پس از نقض برجام 
 FATF توسط امريكا،  چشم اميد به برجام اروپايي دوخته و پذيرش
را در ادامه روند حفظ برجام تلقي می كردند و مدافع آن بودند، پس از 
آشكار شدن ناتواني و بدقولي كشورهاي اروپايي در ايجاد سازوكار مالي 
و انجام تعهدات برجامي خود با ايران، بايد جوابگوي مردم براي اين  همه 

فرصت سوزي و رويكردها و عملكردهاي مبهم خويش باشند. 
مردم حق دارند كه از وزير محترم خارجه بپرسند، چرا دستگاه تحت 
مديريت ايش��ان هيچ ضمانت حقوقي براي نقض برجام توسط امريكا 
پيش بيني نكرده بود كه امروز تنها هزينه انجام تعهدات هسته اي نصيب 
كشورمان شده و نه تنها امريكايي ها به تعهداتشان عمل نكردند تا سودي 
به ايران برسد، بلكه اروپايي ها نيز از انجام تعهدات شان شانه خالي كرده 
و فقط با گفتاردرمانی و وعده سرخرمن به نفع تأثيرگذاري تحريم هاي 

امريكايي زمان مي خرند و اتلاف وقت مي كنند. 
حال كه مشخص شده اروپا با اتلاف وقت و عمل نكردن به تعهدات در 
واقع زمينه اثرگذاري تحريم هاي امريكا را فراهم كرده، از وزارت خارجه 
انتظار می رود بيش از اين براي مقابله با اي��ن ترفند اروپايي، راهبرد و 
راهكار داشته و حال كه اروپا ناتواني خود را براي ارائه سازوكار معاملات 
مالي و حفظ برجام اعلام داش��ته، بلافاصله از س��وي ايران با واكنش 

عزتمندانه مواجه گردد. 
سؤال اين است كه چرا وزارتخانه همچنان غرب را قبله آمال قرار داده 
و براي اعمال سياست چرخش به شرق كه هم براي جبران و هم تنبيه 
دولت هاي غربي متحد امريكا براي اين ظلم تاريخي به مردم كشورمان، 
بديهی و ضروری است، اراده لازم نشان نمي دهد؟ بلكه برعكس بر جلب 

رضايت اين گروه كشورها به اتهام زني عليه كشور رو آورده است. 
انتظار اين بود كه وزارت خارجه هم در نظر و هم در عمل به همان ميزان 
كه براي برجام و حفظ آن تلاش كرد، براي كاهش عوارض تحريم هاي 

ظالمانه و حل مشكلات مردم در كنار آنان باشد و تلاش كند. 
از سوي ديگر منتقدان اقدام آقاي ظريف در طرح ادعاي پولشويي نيز 
بايد بدانند كه مسئله اصلي كشور چيست و عوارض تقويت دوقطبي  هاي 

كاذب كدام است؟  

رسول سنائي راد

رئي�س جمه�ور ب�ا بي�ان اينك�ه م�ا ي�ك جامع�ه انقلاب�ي 
هس�تيم و در ي�ك كش�ور ب�زرگ مث�ل اي�ران در كن�ار ه�م 
هس�تيم، گف�ت: م�ا ي�ك خان�واده ب�زرگ ب�ا 80 ميلي�ون 
جمعيت  هس�تيم و طبيعي اس�ت مش�كلاتي هم وج�ود دارد. 
 دكتر روحاني روز گذشته در جلس��ه هيئت دولت، با اشاره به اينكه 
اش��كالي ندارد كه در يك كار كارشناسي اختلاف نظر داشته باشيم، 
تصريح كرد: بايد موضوع را به كارش��ناس ها واگذار كنيم تا در سطح 
كارشناسي بحث كنند. هر موضوع حقوقي، ديني، عرفاني، اجتماعي و 
اقتصادي را كه بايد كارشناس ها در مورد آن بحث كنند، به سطح خيابان 
نياوريم، نادرست مطرح نكنيم و مردم را به جان هم نيندازيم. رئيس 
جمهوري با بيان اينكه مسائل خيلي روشن است، گفت: چرا راجع به 
مسائل روش��ن مي جنگيم. بله همه دنيا گرفتار پولشويي است. همه 

بايد تلاش كنيم مفاسد را كم كنيم و راه پولشويي را ببنديم. روحاني 
افزود: بايد با مواد مخدر بجنگيم ولي معتاد داريم. بايد با دزدي بجنگيم 
متأسفانه دزد داريم. بايد با فساد بجنگيم. متأسفانه رشوه داريم و نبايد 
از بيان آن عصباني بشويم. رئيس جمهور ادامه داد: اگر متأسفانه در 
دستگاه هاي حكومتي و ادارات ما در گوشه و كناري، رشوه اي هم باشد 

بايد با آن بجنگيم و مبارزه كنيم. نبايد ناراحت شويم. 
  روحاني با اشاره به اينكه ايران بزرگ ترين مدعي مبارزه با تروريسم 
است، تأكيد كرد: امروز براي اينكه تروريست ها نتوانند از سيستم های 
مختلف مالي براي جابه جايي پول اس��تفاده كنند هم بايد بالاترين 
مدعي باشيم و هستيم.  وی افزود: آيا كسي كه در اين منطقه مواد 
مخدر مي فروش��د، مي آورد و مي برد پولش كثيف نيست و آيا اين 
پول كثيف در كشور و منطقه ما وجود ندارد. يعني در كشور ما مواد 

مخدر نمي آيد؟ روحاني با اش��اره به ف��داكاري و تلاش هاي نيروي 
انتظامي، سپاه و بسيج در مرزهاي شرقي و غربي و سربازان گمنام 
امام زمان)عج( و دادگاه ها در مبارزه با مواد مخدر، گفت: متأسفانه 
مواد مخدر در كشور وجود دارد و بايد با آن مبارزه كنيم؛ وقتي مواد 
مخدر هست، پول كثيف هم هس��ت؛ اين پول كثيف كجا مي رود، 
يعني يك گوشه و كناري پولشويي انجام مي گيرد و پولشويي ممكن 
است در افغانستان، تركيه و اروپا انجام بشود. رئيس جمهور با بيان 
اينكه مي دانيم در كاري كه بايد براي مردم انجام دهيم نقص و ايراد 
داريم، خاطرنشان كرد: ارز 4200 توماني را كه براي كالاهاي اساسي 
مي دهيم تا وقتي كه به دست مشتري و مصرف كننده نهايي مي رسد 
درس��ت نمي توانيم كنترل كنيم؛ پس نقص و اش��كال داريم و بايد 

اشكال خودمان را رفع كنيم. 

ادامه از صفحه يك 
غيب پرور تصري��ح كرد: ۱۹۹ ه��زار حلقه تربيتي 
صالحين از سوي بسيج شكل گرفته كه از افتخارات 

بزرگ انقلاب اسلامي محسوب مي شود. 
 وي خاطرنشان كرد: اعتياد، طلاق و مبارزه و مقابله با 
پديده زشت حاشيه نشيني كه توانسته دهها معضل 
براي كش��ور ايجاد كند، از اقداماتي است كه بسيج 

ويژه برنامه هايي را براي آن در نظر گرفته است. 
وي گفت: قرار اس��ت درباره معتادين متجاهر نيز 
اقداماتي از سوي بسيج انجام شود كه در همين راستا 
در ۱0 استان اردوگاه هاي ويژه آنان را ايجاد كرده ايم 
و مي كوشيم با اقدامي قاطع و انقلابي تمام معتادين 
متجاهر را جمع آوري و بين شش ماه تا يك سال آنها 

را نگهداري كنيم، همچني��ن در پايان اين كار بايد 
نسبت به پاك شدن اين افراد مطمئن شويم. ضمن 
اينكه با بهره مندي از اقدامات مشاوراني كه در كنار 
آنها قرار خواهند گرفت درباره شغل و سلامت آنها 

اقدامات مستمري انجام خواهد شد. 
 س��ردار غيب پرور در ادامه گفت:  ۳۵ هزار اس��تاد 
بسيجي و ۷۳0 كانون بسيج اساتيد و ۱00 انديشكده 
پژوهشي در كشور فعاليت مي كنند، ضمن اينكه 
موضوع توس��عه زيربناها و زيرساخت هاي ورزشي 
هم در دستور كار بسيج اس��ت كه تاكنون 2 هزار و 

۱00 سالن ورزشي ساخته شده است. 
 وي تصري��ح كرد: بس��يج به هيچ وجه نس��بت به 
موضوع��ات امنيتي، نظام��ي و انتظامي بي تفاوت 

نيست، به همين جهت ۱۹20 گردان بيت المقدس 
وظيفه كمك رساني به جامعه امنيتي و نظامي كشور 
را بر عهده دارند كه اين كم��ك ادامه خواهد يافت.  
رئيس س��ازمان بسيج مس��تضعفين تصريح كرد: 
22 طرح كلان در آينده نزديك مانند شناسنامه دار 
كردن اراضي كش��اورزي و طرح جهاد روش��نايي 
اجرايي خواهد ش��د كه بر همين اساس قرار است 
براي توس��عه نيروگاه هاي خورش��يدي كه شامل 
نيروگاه هاي ۵ كيلوواتي تا نيروگاه هاي ۱00 كيلو 
واتي است در هفته بس��يج كارهايي را آغاز كرده و 
ادامه دهيم.  غيب پرور از نمايندگان مجلس خواست 
به سازمان بسيج در جهت رفع خلأهاي قانون كمك 
كنند كه اگر اين كمك وجود داش��ته باشد، دست 

بسيج براي اجراي بس��ياري از اقدامات باز است و 
بسيج مي تواند در حل موضوعات كشور وارد شود. 

وي با اشاره به نوشتن چندين نامه به دولت به منظور 
استفاده از ظرفيت بس��يج در حل مشكلات كشور 
گفت: بس��يج آنچه مي گويد را باور داش��ته و به آن 
معتقد اس��ت.  وي از نمايندگان مردم خواست در 
بحث احكامي كه در لايحه بودجه ۹۸ در خصوص 
بس��يج نهايي خواهد ش��د، عنايت ويژه اي داشته 
باشند.  وي در پايان گفت: در بودجه ۹۸ نمايندگان 
مجلس مي توانند دست بسيجيان كشور را بگيرند. 
البته قرار است طبق برنامه ريزي ها مسئولين بسيج 
در تمامي كميس��يون ها و فراكس��يون ها حاضر و 

توضيحاتي را ارائه دهند. 

 روحاني: نبايد مردم را به جان هم بيندازيم

رئيس جمهور ديروز اگرچه در سخناني پرشور اما خيلي نرم پولشويي را در ايران محدود به قاچاقچيان مواد مخدر كرد 
تا ادعاي »پولشويي گسترده در ايران« را گافشويي كند

سردار غيب پرور در صحن مجلس اعلام كرد

22 طرح كلان ملي در دستور كار بسيج

گافظريفراروحانيشست
 روزي كه محمدجواد 

كبري آسوپار
   تحلیل

ظري��ف در صحن 
مجل��س ش��وراي 
 CFT اسلامي براي دفاع از پيوستن به كنوانسيون
پش��ت تريب��ون رف��ت، بيش��ترين واژه اي كه در 
سخنراني اش به كار برد، »بهانه« بود؛ به اين بهانه كه 
باي��د ام��كان بهانه گي��ري را از امري��كا بگيريم، از 
نمايندگان مجلس خواست به لايحه پيوستن ايران 
به CFT رأي مثبت بدهند. آن روز خيلي ها از س��ر 
دلسوزي براي ايران به وزير خارجه مان يادآور شدند 
كه بهانه هاي امريكا را پاياني نيست و گرفتن يك بهانه 
از دست امريكا يعني رفتن به مرحله  بهانه هاي بيشتر 
و بيشتر؛ يك بهانه گرفته مي ش��ود، دو بهانه سبز 
مي شود! حرف حقي بود كه شنيده نشد و حسن نيتي 
از سر دلسوزي كه نه ظريف و نه هيچ كسی در دولت 
نخواست آن را بشنود، چه رسد كه آن را بپذيرد. با اين 
همه، حرف ظريف يك نكته  مثبتي هم داشت كه 
مورد توجه قرار نگرفت و آن اينكه همه  اين پيوستن 
به كنوانس��يون CFT صرفاً گرفتن بهانه از دستان 
دولت امريكاست و نه آنكه واقعاً قرار است اين لايحه و 
... نقشي در مبارزه با تأمين مالي تروريسم يا پولشويي 
و فساد مالي ايفا كند و اين را خود ظريف هم به عنوان 
نماينده دولت مي داند. برخلاف برخي نمايندگان كه 
تصور مي كردند با تصويب پيوس��تن اي��ران به اين 
كنوانسيون بزرگ ترين مبارزه تاريخي با تروريسم را 
انجام داده اند، حداقل محمدجواد ظريف مي دانست 
كه صرفاً بحث گرفتن بهانه از دست امريكا در جريان 
است. همين تك نكته مثبت را هم ظريف در روزهاي 
اخير بر باد داد و با طرح بحث وجود پولشويي هاي 
گسترده در ايران، اولاً بهانه اي را كه مي گفت از دست 
دولت امريكا بگيريم، دو دستي تقديم ايالات متحده 
كرد و ثانياً نشان داد اعتقادش مبني بر آنكه پيوستن 
به اين كنوانس��يون صرف��اً گرفتن بهان��ه از دولت 
امريكاس��ت، چندان هم صادقانه نبود و او هم فكر 
مي كند راه مبارزه با فسادهاي مالي از مسير عضويت 
در اين كنوانس��يون مي گذرد. از سخنان ظريف و 
غائله اي كه برپا كرده، چند روز مي گذرد، اما حواشي 
آن همچنان ادامه دارد و تأييد سخنان او توسط رئيس 
جمهور و رئيس دفتر رئيس جمهور نشان مي دهد 

دولت همچنان به حاشيه سازی علاقه دارد. 
    اتهام كثيف

با رد CFT در ش��وراي نگهبان، هجمه رس��انه اي 
دولت عليه شورا آغاز شد. اين حملات كه طبيعتاً 
در تغيير نظر شورا نمي توانست نقشي ايفا كند، به 
گرفتن ژست مبارزه با فساد تغيير مسير داد و وزير 
خارجه ناگاه مسئول مبارزه با پولشويي شد! ظريف 
كه در صح��ن علني مجلس گفته ب��ود »نه بنده و 
نه آقاي رئيس جمه��ور نمي توانيم تضمين دهيم 
كه با پيوس��تن به لايحه حمايت مالي از تروريسم 
مشكلات مان حل خواهد شد، اما مي توانيم تضمين 
بدهيم كه با نپيوستن به اين لايحه امريكا بهانه مهمي 
را براي افزايش مشكلات ما پيدا خواهد كرد. « حالا 
در يك مصاحبه مدعي شد كه »بالاخره پولشويي 
يك واقعيت در كشور ماست و خيلي ها از پولشويي 
منفعت مي برند. من نمي خواهم اين پولشويي را به 
جايي نسبت دهم؛ اما جاهايي كه هزاران ميليارد 
پولشويي مي كنند حتماً آنقدر توان مالي دارند كه 
دهها و صدها ميليارد هزينه تبليغات و فضاسازي 
كنند. با اين وضعيت ما نمي توانيم با فضا سازي ها 
مقابله كنيم. كساني كه يك قلم معامله شان ممكن 
است ۳0 هزار ميليارد باشد فضاسازي كرده اند. آنها 
مي توانند بودج��ه وزارت خارجه را هزينه يك قلم 

فضا سازي شان كنند.«

روز گذش��ته محمود واعظي، رئي��س دفتر رئيس 
جمهور هم اعلام كرد كه »اينها موضع آقاي ظريف 
نيست بلكه موضع دولت است. دولت به دنبال مبارزه 
با فساد است؛ آنچه آقاي ظريف مطرح كرد، مبارزه با 
فساد است؛ ما همواره با اينكه مواد مخدر وارد كشور 
شود، مخالفيم. پولشويي يعني ورود مواد مخدر و 
مشروبات الكلي به كشور كه ما با اين مسائل مخالفيم. 
وزير خارجه به درس��تي اعلام كرد ك��ه بايد با اين 
مسائل برخورد شود. وي هيچ ارگاني را متهم نكرده 

بلكه با كار پولشويي مخالفت كرده است. «
با كنار هم گذاشتن سخنان ظريف و واعظي در كنار 
هم اين نتيجه به دست مي آيد كه فضاسازي ها عليه 
CFT كار واردكنندگان مواد مخ��در به ايران بوده 
است! چه آنكه ظريف از فضاس��ازي ها مي گويد و 
اينك��ه وزارت خارجه توانايي مقابله با فضاس��ازي 
كساني را كه يك قلم معامله شان ۳0 هزارميليارد 
است، ندارد و واعظي مي گويد او در مورد ورود مواد 
مخدر و مشروبات الكلي به كشور صحبت كرده است! 
اين يعني كه دولت يك جنگ رواني را براي تخريب 
منتقدان داخلي خود كليد زده است. قصدي براي 
مبارزه با فساد نيست و خود هم گفته بودند پيوستن 
به CFT براي گرفتن بهانه از دس��ت امريكاست، 
اما حالا خ��ود آن را بهانه اي براي تخريب منتقدان 
كرده اند. مي گويند واردكنندگان مشروبات الكلي 
و مواد مخدر فضاسازي مي كنند و نمي گويند كدام 
يك از منتقدان پيوستن به اين كنوانسيون از وارد 
كنندگان مواد مخدر هس��تند؛ نماينده مجلسي 
كه مخالف پيوس��تن ايران به CFT بود، از واردات 
مشروبات سهم دارد يا رسانه مخالف، وارد كننده مواد 
مخدر است؟ اتهامات ظريف و واعظي همين قدر بي 

اساس و در عين حال مشمئزكننده است. 
نكته جالب در اين ميان، س��خنان ديروز حس��ن 
روحاني در هيئت دولت است. او گرچه تلاش كرد از 
سخنان ظريف دفاع كند، اما در عين حال گفت كه 

»همه دنيا گرفتار پولشويي است. شما به من نشان 
دهيد يك كشور در دنيا هست كه در آن پولشويي 
انجام نمي گيرد و يك كش��ور در دنيا به من نشان 
دهيد كه فس��اد، مواد مخدر و جنس تقلبي در آن 
نيست. همه بايد تلاش كنيم مفاسد را كم كنيم و راه 
پولشويي را ببنديم. چرا اينقدر جر و بحث مي كنيم... 
متأسفانه مواد مخدر در كشور وجود دارد و بايد با آن 
مبارزه كنيم؛ وقتي مواد مخدر هست، پول كثيف هم 
هست؛ اين پول كثيف كجا مي رود، يعني يك گوشه 
و كناري پولشويي انجام مي گيرد و پولشويي ممكن 
است در افغانستان، تركيه و اروپا انجام بشود. « يعني 
همه كشورهايي هم كه عضو FATF و CFT هستند، 
نتوانسته اند پول هاي كثيف را در كشور خود از بين 
ببرند و پولش��ويي همچنان در آن كشورها جريان 
دارد. بنابراين پيوستن به اين كنوانسيون ها صرفاً يك 
بهانه گرفتن از دست امريكاست كه البته همان هم 
انجام نخواهد شد و ايالات متحده هر روز براي ايران 

بهانه هاي جديد از قبل آماده كرده است. 
     مسئول مبارزه با فساد كيست؟

س��خنان ظريف و واعظي و روحاني البته نادرست 
نيست و در ايران پولشويي و فساد هم وجود دارد؛ 
به قول خود روحاني، مثل همه دنيا. اما از اين سخن 
حق اراده باطل مي كنند و به جاي پاسخگويي به اين 
سؤال كه براي مبارزه با فساد چه كرده اند، منتقدان 
را متهم به فضاس��ازي با پول هاي كثيف مي كنند. 
قوانين داخلي براي مب��ارزه با فس��ادهاي مالي و 
پولشويي وجود دارد، مجري قوانين هم دولت است. 
رهبر انقلاب ارديبهشت ۹4 فرمودند كه » با دزد دزد 
گفتن، دزد از دزدي دس��ت برنمي دارد؛ بايد رفت، 
وارد شد. مسئولان كشور، روزنامه كه نيستند كه 
راجع به فساد حرف می زنند!« حالا دولت به مرحله 
جديدي رسيده است؛ نه تنها در مورد مبارزه با فساد 
فقط حرف مي زند، بلكه كم كاري خود در اين زمينه 
را بهانه كرده است تا منتقدان را تخريب كند. يعني 

حتي حالا هم دغدغه مبارزه با فساد ندارد و صرفاً به 
تخريب منتقدان مي انديشد. در حالي كه اگر دولت 
گلوگاه هاي فساد را بسته، مدارك فساد را به دستگاه 
قضايي ارائه م��ي داد، حالا بهان��ه اي براي تخريب 
منتقدان خود در دست نداش��ت. به نظر مي رسد 
مي ش��ود فصل تازه اي با عنوان »كاس��بان مبارزه 
نكردن با فساد اقتصادي« در كتاب سياست داخلي 
ايران گشود! توپ مبارزه با فساد همواره در زمين قوه 
اجرايي كشور است و با جنجال سياسي وارد زمين 
ديگران نمي شود. اين نكته اي كه روحاني البته به 
درس��تي آن را دريافته و براي همين هم سخنان 
ديروزش بيشتر رنگ و بوي آرام كردن فضا را داشت 
تا روي اشتباه وزير خارجه اش سرپوش بگذارد؛ اينكه 

فساد همه جا وجود دارد و بايد با آن مبارزه كنيم. 
    مس�ئول سياس�ت خارجي ي�ا جنجال 

داخلي؟!
فساد در ايران هم وجود دارد؛ مثل همه كشورهاي 
ديگر. آيا مسئول آن محمدجواد ظريف است؟ آيا 
لازم است مسئول سياست خارجي كشور كه يقيناً 
مواضعش بيش از ساير مس��ئولان هم تراز توسط 
خارجي ها رصد مي شود، سخنگوي بيان انواع فساد 
در ايران ش��ود؟! بار اول نيس��ت كه ظريف مسائل 
داخلي و خارج��ي را به هم گ��ره مي زند و مرتكب 
اشتباه مي شود. او براي برجام و جلب نظر غربي ها 
هم از انتخابات ايران گفت. براي تبيين اشتباه بودن 
كار او همين جملات عباس عب��دي، روزنامه نگار 
اصلاح طلب كافي است: »به نظرم آقای ظريف در 
بيان مسئله پولش��ويي مرتكب دو اشتباه شد. اول 
اينكه به عنوان وزير خارجه وارد سياست داخلي شد. 
پيش از اين مفصل تر نوشته ام كه چرا وزراي خارجه 
نبايد در امور سياست داخلي وارد شوند. به علاوه آنان 
با مسائل داخلي هم آشنايي مورد انتظار را ندارند و 
مرتكب اشتباه مي شوند. دومين خطاي وي اين بود 
كه وارد موضوعي شد كه نمي تواند آن را تا پايان ادامه 
دهد زيرا منطقي نيست كه وزير خارجه اين نكات را 
بشكافد. طرف مقابل هم متوجه ماجرا شده بنابراين 

فشار می آورد كه بگو و الا استيضاح مي شوي؟«
حالا ظريف شايد استيضاح را با توجه به مجلسي با 
اكثريت حامي دولت و ضعيف چندان جدي تلقي    
نكند، اما شايد بتوان اميدوار بود قوه قضائيه از كنار 
اين اتهام بزرگ ظريف ساده نگذرد و به موضع خود 
در دادن مهلت ۱0 روزه به ظريف براي ارائه اسناد و 
مستندات وفادار بماند. شايد روزي زدن ادعاهاي بي 
سند براي تخريب منتقدان ، حداقل از زبان مسئولان 

عالي رتبه به پايان برسد. 
فس��اد همه جا هس��ت و مبارزه با آن ضروری، اما 
استفاده از آن برای تخريب منتقدان يعنی استفاده 
ابزاری از فساد و البته به حاشيه بردن اصل مبارزه با 
فساد. آنچه روز گذشته در سخنان رئيس جمهور 
مشهود بود  در واقع سرپوش گذاردن بر اشتباهات و 
گاف های وزير امور خارجه درباره پولشويی بود. گرچه 
روحانی به تصريح انگشت اتهام را به سوی قاچاقچيان 
مواد مخدر نشانه رفت اما آنچه در سخنان ظريف آمد 

اتهام به كشور و كليت نظام درباره پولشويی بود.
در واقع  روحاني ديروز تلويحا ادعاي پرحاشيه وزير 
خارجه اش را درباره »پولشويي گسترده در ايران«  
شست و با نوعي »گافشويي«، پولشويي را در ايران 
محدود به قاچاقچيان مواد مخدر كرد،  چيزي كه 
همه به آن اتفاق نظر دارند.به نظر مي رسد اكنون كه 
قوه قضائيه از ظريف »اسناد پولشويي گسترده« را 
طلب كرده است،  رئيس جمهور به نوعي آدرس مواد 
مخدري ها را مي دهد كه نه FATF را بلاوجه كند و 

نه ظريف بدون سند بماند. 

انتقاد آيت الله جنتي از اوضاع بازار
هركسهرگونهميخواهد
قيمتگذاريميكند

دبي�ر ش�وراي نگهب�ان ب�ا انتق�اد از اينك�ه در ب�ازار آزاد هرك�س 
هرگونه مي خواه�د قيمت گذاري مي كن�د و به بي ثباتي ب�ازار دامن 
مي زن�د، اضاف�ه ك�رد: از دولت توقع اس�ت ك�ه در ف�روش اجناس 
خ�ود تمهي�دات ب�ه منظ�ور جلوگي�ري از گران�ي را رعاي�ت كند. 
به گزارش فارس، آيت الله جنتي، دبير ش��وراي نگهبان با اش��اره به تأكيد 
امام خميني )ره( بر لزوم وحدت شيعه و سنتي و دوري از تفرقه گفت: اگر 
مسلمانان وحدت داشتند دشمن نمي توانست بر آنان مسلط شود. وي در 
ادامه به هفته بسيج و رشادت هاي آنان در طول انقلاب به ويژه جنگ تحميلي 
اشاره كرد و افزود: بسيج بهترين دستاورد انقلاب اسلامي است، چرا كه در 
فرصتي محدود از انسان هايي كه هيچ گونه آموزش نظامي و رزمي نديده 
بودند، ايثارگراني عاشق شهادت تربيت كرد كه آگاهانه به استقبال مرگ 
رفتند و دشمن مورد حمايت همه قدرت هاي بزرگ دنيا را ذليل و خوار از 
ميهن اسلامي بيرون كرد. آيت الله جنتي با تأكيد بر زنده نگهداشتن روحيه 
بسيجي گفت: اگر چه همه در پيروزي و غلبه بر دشمن در دفاع مقدس سهيم 
هستند ولي سهم بسيج در اين زمينه بسيار بيشتر و مهم تر بود و اكنون نيز 
بايد به منظور حفظ انقلاب و ارزش ها روحيه بسيجي را حفظ كنيم. دبير 
شوراي نگهبان با قدرداني از عاملان ايجاد امنيت در كشور گفت: بحمدالله 
بر خلاف پيش بيني بدخواهان، اوضاع داخلي از آرامش نس��بي برخوردار 
است هر چند نگراني و ناراحتي از گراني و تورم هنوز احساس مي شود. وي با 
انتقاد از اينكه در بازار آزاد هركس هرگونه مي خواهد قيمت گذاري مي كند 
و به بي ثباتي بازار دامن مي زند، اضافه كرد: از دولت توقع است كه در فروش 

اجناس خود تمهيدات به منظور جلوگيري از گراني را رعايت كند.  

عضو كميسيون آموزش: 
مسئولكارگروهپولشوييراعزلكنيد

عضو كميسيون آموزش و تحقيقات مجلس گفت: توقع از دولت آن است كه 
درباره درخواست اقامت مسئول كارگروه پولشويي وزارت اقتصاد واكنش 
نشان دهد، در حالي كه ظريف با اتهامات اخير خود به پولشويي گسترده در 

ايران اين موضوع را تحت الشعاع قرار داده و فضا را غبارآلْود كرد. 
حجت الاسلام عليرضا سليمي، عضو كميسيون آموزش و تحقيقات و نماينده 
مردم محلات در مجلس شوراي اسلامي در گفت وگو با فارس، با اشاره به 
تلاش »ميثم نصيري احمدآبادي« مسئول كارگروه پولشويي وزارت اقتصاد 
براي خروج از كشور و اقامت در امريكا يا كانادا گفت: توقع آن بود كه با اقدامات 
اخير اين فرد و افشاي اطلاعات حساس كشورمان در ابعاد مختلف، دولت 
واكنش داده و اين حركت را محكوم كرده و او را بركنار مي كرد. وي افزود: 
وقتي فردي تقاضاي پناهندگي يا اقامت مي كند صلاحيت مسئوليت در نظام 
اسلامي را ندارد ضمن اينكه ممنوع الخروج كردن وي تنها كار ممكن نبايد 
باشد بايد وي بلافاصله بركنار شده و دادگاهي شود. عضو كميسيون آموزش 
و تحقيقات مجلس شوراي اسلامي تصريح كرد: عدم واكنش دولت درباره 
اين اتفاق مهم بسيار حيرت انگيز است. وي اظهار داشت: سخنان اخير محمد 
جواد ظريف وزير خارجه و اتهام زني وي به نهادها و دس��تگاه هاي ارزشي 
كشورمان مبني بر وجود پولشويي گسترده در ايران براي غبارآلود كردن فضا 
و تحت الشعاع قرار دادن گاف بزرگ دولت و درخواست پناهندگي مسئول 

كارگروه پولشويي وزارت اقتصاد و احتمالاً جاسوسی اش بوده است. 

رئيس كميسيون اقتصادي مجلس خبر داد
تشكيلاتاقمديريتضدتحريم

دروزارتاقتصاد
رئي�س كميس�يون اقتص�ادي مجل�س از تش�كيل ات�اق مديريت 
ض�د تحري�م در وزارت ام�ور اقتص�ادي و داراي�ي خب�ر داد. 
به گزارش خانه ملت، محمدرضا پور ابراهيمي رئيس كميسيون اقتصادي 
مجلس شوراي اس��لامي درباره جلس��ه ديروز اين كميس��يون گفت: در 
كميسيون اقتصادي نشست مشتركي با حضور دژپس��ند، وزير اقتصاد و 
مديران ارشد نظام بانكي و اعضاي كميته ضد تحريم كميسيون، برگزار شد. 
رئيس كميسيون اقتصادي مجلس شوراي اسلامي ادامه داد: تشكيل اتاق 
مديريت ضد تحريم در وزارت امور اقتص��ادي و دارايي براي رصد اقدامات 
امريكايي ها در حوزه بانكي و اقدامات براي تقويت نظام بانكي در نشس��ت 
كميسيون اقتصادي مورد بررسي قرار گرفت و مقرر شد اتاق مديريت ضد 
تحريم تشكيل شود. پورابراهيمي در ادامه گفت: افزايش حوزه اختيارات نظام 
بانكي و اصلاح ساختار نظام بانكي از ديگر محورهاي نشست امروز كميسيون 
اقتصادي مجلس بود. نماينده مردم كرمان و راور در مجلس يادآور شد: بخشي 
از راهكارهاي مقابله با تحريم هاي بانكي محرمانه است و اين موضوع در اتاق 
مديريت ضد تحريم پيگيري مي شود. رئيس كميسيون اقتصادي مجلس 
اظهار داشت: توجه به مسائل بانكي در بودجه سال ۹۸ از ديگر موضوعاتي بود 

كه در نشست كميسيون اقتصادي مورد بررسي قرار گرفت. 

آقایظريف!قویترظاهرشويد
 ادامه از صفحه يك 

همين اروپا پس از خروج امريكا از برجام درباره علت ايجاد نشدن كانال 
مالی كه خودشان پيشنهاد دادند تا قبل از خروج امريكا از برجام راه اندازی 
كنند، چنين می گويند:»ما به برجام پايبند هستيم اما برای ايجاد كانال 

مالی نمی توانيم زمان مشخص كنيم.«
در برابر اين تناقض گويی، كم  ترين انتظار از وزارت خارجه آن است كه با 
همين زبان با اروپا و امريكا سخن براند و مطمئن باشد كه ارزش و اثر اين 
گونه سخن گفتن بيش از اندازه معمول است. يك گزاره ساده می تواند اين 
باشد: »ما از برجام خارج نمی شويم اما نمی توانيم به همه مواد آن پايبند 
باشيم.«  يقين بدانيم مقابله با همين گزاره ساده و البته متناقض، برای اروپا و 
امريكا ساده نيست. نبايد تصور كنيم كه آنها از اين تهديدات زبانی ما هراسی 
ندارند، در غير اين صورت اصل اين همه ماجرا و مذاكره و نگرانی غرب از 

خودكفايی هسته ای ايران برای چيست؟!
ما مردم قانعی هستيم. وقتی ظريف در پاسخ به بيانيه ترامپ و تروريست 
خواندن ملت ايران می نويس��د »حتماً آتش سوزی كاليفرنيا هم تقصير 
ماست! « اگر بگوييم انتظاری بيش از يك مطايبه از جناب وزيرمان داريم، 
گناه نكرده ايم. اگر بگوييم آقای ظريف! هنگام اس��تقبال از وزير خارجه 
انگليس كمی يواش تر، مراقب باش پله های روبه رو خطرناك اس��ت! در 
ثانی جناب هانت تأخير دارد و عجله ای ندارد، شما به كجا چنين شتابان 
می روی؟! انتظار زيادی نداشته ايم. سقف انتظار ما اين است كه آقای ظريف 
يا رئيس جمهور محترم پس از تروريست ناميدن ملت ايران از سوی رئيس 
بی عقل امريكا، افروخته و مصمم پشت تريبون قرار بگيرند و سخنرانی 
قرائی بكنند و به امريكا بگويند: »آقای ترامپ! می دانی چرا چنين بی محابا 
به ملت های جهان توهين می كنی، چون ت��و رئيس جمهور هيچ ملتی 
نيستی! نه خودت نسبی داری و نه با هيچ يك از ملت های جهان نسبتی 
داری. تو فعلاً رئيس دو دسته كودك كش رسمی هستی، صهيونيست  ها 
و سعودی  ها و خودت نيز فعلاً با در قفس كردن كودكان شروع كرده ای. ما 
جواب تو را اتفاقاً در منطقه می دهيم، جايی كه روزگاری همه كاره بودی 
و حالا از دور نظاره می كنی و آه می كشی! و بدان كه ما نقشه سازش با تو را 
پاره كرده ايم و به جای آن همين بيانيه ات را به چاپخانه هايمان سپرده ايم تا 
تكثير كنند و به هر ايرانی، يك نسخه بدهند تا آن را از بر كند زيرا هيچ چيز 

به اندازه درك خوی واقعی امريكا ما را قوی نخواهد كرد.« 

فرمانده نيروي دريايي ارتش: 
تحريمبهماآموخت

بايدرويپايخودبايستيم
زيردرياي�ي فات�ح اولي�ن زي�ر درياي�ي كلاس متوس�ط اس�ت 
كه تمام�اً ايراني ب�وده و در مجموعه وزارت دفاع س�اخته ش�ده 
اس�ت و قطعاً ب�راي دش�منان ما ي�ك غافلگي�ري خواه�د بود. 
به گزارش مهر، اميرحس��ين خانزادي فرمانده ني��روي دريايي ارتش 
جمهوري اس��لامي ايران، صبح ديروز در نشست خبري اظهار داشت: 
اولين زير دريايي كلاس متوس��ط كه تماماً ايراني است و در مجموعه 
وزارت دفاع ساخته شده، تحت عنوان »فاتح« را خواهيم داشت كه قطعاً 
براي دشمنان جمهوري اس��لامي يك غافلگيري خواهد بود. فرمانده 
نيروي دريايي ارتش گفت: بودجه دفاعي ما بس��يار كمتر از بس��ياري 
از كش��ورهاي منطقه بود اما نيروي دريايي پيش��رفت كرد و ما علاوه 
بر ناوشكن سهند در هفته آتي ش��اهد الحاق اولين زيردريايي كلاس 
متوسط به نام فاتح به نيروي دريايي خواهيم بود. وي افزود: تعامل خوبي 
با دوستان خود در منطقه داريم. ما تسليحات مان را خودمان مي سازيم؛ 
همچنين جواناني كه نياز است از اين تجهيزات استفاده كنند را تماماً در 
كشور خودمان تربيت مي كنيم. امير خانزادي تصريح كرد: امروز كه ما در 
آستانه 40 سالگي پيروزي انقلاب قرار داريم، بايد ببينيم كجا ايستاده ايم 
و آنهايي كه بر ما جنگ و ناامني را تحميل كرده اند، كجا ايستاده اند. امروز 
مردم آگاه جهان از ظلم و جنايت و فلسفه استكبار آگاه شده اند و پرچم 

آن ها را زير پا مي گذارند. 
امير خانزادي با اش��اره به تأثير تحريم ها روي نيروي دريايي تأكيد كرد: 
امروز بيش از چندين سال است كه زير بار تحريم قرار داريم. تحريم ها به 
ما آموخت كه بايد روي پاي خود بايستيم. ما آموختيم كه براي برقراري 
امنيت نبايد به هيچ كشوري وابستگي داشت. وي با اش��اره به روابط دو 
نيروي دريايي ارتش و سپاه اظهار داش��ت: تعامل خوبي وجود دارد؛ دو 
نيروي دريايي، يد واحده هستند. ما نه تنها هيچ اختلافي با هم نداريم بلكه 
هر چه جلوتر مي رويم براي مقابله با تهديدات و انجام عمليات هاي دريايي، 
متحدتر مي شويم. فرمانده نيروي دريايي ارتش تأكيد كرد: در هفته هاي 
آتي شاهد الحاق يك  ناوشكن با توانمندي هاي بيشتر از ناوشكن جماران، با 
نام سهند و با توان حمل بالگردهاي بزرگ تر و توان موشكي براي حضور در 

آب هاي بين المللي به نيروي دريايي خواهيم بود. 

انتقادازتعللوزارتكشور
درمعرفياستانداران

عضو فراكسيون نمايندگان ولايي در مجلس با انتقاد از بلاتكليفي در 
برخي استان ها به دليل مديريت استانداري با سرپرست، گفت: قانون 
منع به كارگيري بازنشس�تگان در اين دولت با وزراي سن بالا ايجاد 
فرصت كرد، بنابراين هر چه سريع تر استانداران جديد بايد معرفي شوند. 
سيدجواد حسيني كيا در گفت وگو با خبرگزاري خانه ملت در خصوص 
اجراي قانون منع به كارگيري بازنشس��تگان در وزارت كشور و تعلل 
در انتخ��اب برخي از اس��تانداران، گف��ت: وزارت كش��ور در انتخاب 
افراد جايگزين اس��تانداران بازنشسته بايد با س��رعت بيشتري كار را 
پيش ببرد تا مديريت اس��تان ها بلا تكليف نماند، برخي از امور چون 
پروژه هاي عمراني در اس��تان ها نبايد به دليل اي��ن تغييرات متوقف 
ش��ود. نماينده مردم سنقر در مجلس شوراي اس��لامي، تصريح كرد: 
متأسفانه وزارت كش��ور در مدت اخير و در انتخاب استانداران جديد 
كمي تعلل كرد كما اينكه به اس��تفاده از نيروه��اي كارآمد هم توجه 
جدي نكرده است. وي افزود: برخي از استان ها حالت بلاتكليفي پيدا 
كرده و توجه به اين بخش ها ضرورت بيش��تري دارد، در مجموع اين 
قانون براي ايجاد فرصت به جوانان بود تا ظرفيت خود را نشان دهند. 
جوانان قدرت ريس��ك پذيری و توان مضاعف ت��ري دارند بنابراين در 
جايگاه استانداري بايد تلاش كنند تا در اجراي برنامه هاي توسعه گام 

اساسي برداشته شود. 
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